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Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
13 mars 2025 kl 15:00 – 16.25 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 1 – 7 
 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Tomas Öhling (M) ersätter Jessica Johansson (KD), samhällsbyggnadsnämnden  
Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden  
Christina Franzén (S) ersätter Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 
 

 

Representanter från 
referensgruppen 

Anders Månsson, HRF ersätter Monica Pihl, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Ulf Karlsson, SRF ersätter Christina Grönborg, FSDB  
Helén Gustavsson, SRF 
Tommy Bolander, NEURO  
Lena Johansson, REUM  
Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, verksamhetsutvecklare kommunledningsförvaltningen 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker samhällsbyggnadsförvaltningen  
Lucas Herngren, verksamhetschef omsorgsförvaltningen 
Stefanos Papamichailidis, fritidskonsulent kultur- och fritidsförvaltningen § 4 
 

 

  

Justeringens tid och plats  
Digital justering av protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum via Visma Addo 
   Utsedd att justera: Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung  



 

Tillgänglighetsrådet  

Protokoll 
Sida 
2(7) 

Sammanträdesdatum 
2025-03-13 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 Öppen 

KTR § 1 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 2 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, 
kan utses som justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, som 
justerare.  

 

KTR § 3 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas: 

1. Närvaro 

2. Val för justering 

3. Godkännande av dagordning 

4. Information om Fritidsbanken 

5. Aktuellt från nämnderna 

6. Referensgruppens ärenden 

7. Övriga ärenden 

 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen. 

 

KTR § 4 

Information om Fritidsbanken 
Stefanos Papamichailidis, fritidskonsulent inom kultur- och fritidsförvaltningen, 
informerar tillgänglighetsrådet om Fritidsbanken och dess verksamhet. Under 
sammanträdet framkommer bland annat följande: 

- Fritidsbankens mål är att minska stillasittandet, en jämlik hälsa och en social 
jämlikhet. Grundpelarna är att alla får låna, allt är gratis och att det är 
återanvänd utrustning som ska lånas ut. 
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- I Sverige finns ca 130 fritidsbanker i 121 kommuner. Under 2023 lånades 
det ut 1,4 miljoner artiklar. 50 % av de som lånat var under 20 år och 1 % 
var över 70 år. Lån från fritidsbanker runt om i Sverige bidrog till 2 miljoner 
timmar fysisk aktivitet som annars inte hade blivit av. 

- Tanken är att ett besök på Fritidsbanken ska upplevas som att besöka en 
sportbutik. Butiken kommer att vara lokaliserad i Hagaskolans gymnastiksal 
och ambitionen är att öppna under andra kvartalet 2025. Man bör ha 
samlat in 1 500-2 000 artiklar för att kunna öppna. I Alvesta innebär det att 
ca 17 % av hushållen behöver lämna en artikel för att uppnå målet. 

- Under innevarande vecka kommer hushållen i Alvesta att få ett vykort i 
brevlådan med information att det kommer att ske kvartersinsamling av 
artiklar lördagen den 29 mars 2025.  

- Inlämningsplatser är annars på Järnvägsparken 3 A i -Alvesta varje måndag 
och onsdag kl 14.00-17.00 och i en grön bod vid återvinningscentralen i 
Alvesta. Insamlingskärl kommer snart att finnas vid återvinningscentralerna 
i Moheda, Vislanda och Grimslöv samt vid nya multiarenan. 

- Regeringen har tilldelat 10 miljoner kr för tillgänglighetssatsning inom 
Fritidsbanken centralt. Fritidsbankens koncept bygger på att det är skänkta 
saker som ska lånas ut. Det enda som får köpas in är just artiklar för 
tillgänglighetssatsningen. Fritidsbanken i Alvesta har bland annat köpt in två 
parasportrullstolar, en tandemcykel, en trehjuling utan trampor med 
tillhörande ismedar, hjälpmedel för ridstöd, soft boule och knäskidkälke för 
längdskidåkning med tillhörande ismedar. De funderar på om de eventuellt 
även kan köpa in rullatorer med mer terränggående däck. 

- Om representanterna från funktionshinderorganisationerna/-föreningarna 
har ytterligare tips på vad som behöver köpas in som kan vara användbart 
för målgruppen, får de gärna höra av sig till Stefanos Papamichailidis. 
Charlotte Bengtsson, FUB, föreslår inköp av selar för ungdomar/vuxna 
anpassade för alpin skidåkning. 

- Fritidsbanken behöver fler artiklar av allt, men specifikt efterfrågas 
exempelvis längdskidpjäxor, tält och övrig campingutrustning.  

 

KTR § 5 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  
 
Lars-Olof Petersson – omsorgsnämnden: 
Omsorgsnämnden gjorde ett rejält underskott år 2024 och genomlysning sker för 
att se vad som eventuellt kan förändras. Nämnden kommer att begära tätare 
uppföljning av ekonomin och inför rekrytering av personal kommer analys att 
genomföras för att se om tjänsten behöver ersättas. 
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Kommunstyrelsen har beslutat att gå vidare med renoveringen av hus A och B på 
Furuliden, renoveringen ska vara klar 2027.  

Omsorgsnämnden kommer den 18 mars att beslut om LSS-boende inriktning 
servicebostad på Söderbacka, det blir 12 lägenheter. 

Man håller också på att utreda förutsättningarna för nytt LSS-boende inriktning 
gruppbostad på Rönnedalsvägen 31. 

1 juli 2025 träder den nya socialtjänstlagen i kraft. 
 
Christina Franzén – nämnden för arbete och lärande: 
Nämnden för arbete och lärande gjorde också ett underskott 2024, främst orsakat 
av flera dyra placeringar.  

Förvaltningen är i stort behov av familjehem. 
 
Andreas Ejderland – kultur- och fritidsnämnden: 
Den 15 februari var det invigning av nya kultur- och sportarenan i Virda bad och 
sportcenter. 

Utredning pågår rörande bowlinghallens status och framtid. 

Det förs samtal med Kulturparken Småland gällande verksamheten på Hjärtenholm 
till sommaren 2025. I dagsläget finns det ingen aktör klar som kan hålla 
verksamheten öppen. 

Markarbetet drar ut på tiden vad gäller byggnationen av skateparken, då marken 
har visat sig vara mer förorenad än beräknat. 
 
Tomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden:  
Samhällsbyggnadsnämnden har köpt in markområde runt stationshuset i Alvesta för 
en upprustning av området. 

Förvaltningen håller på att ta fram en detaljplan för ny ishall intill nuvarande ishall i 
Alvesta samt ny skola på Aringsås. 

Nämnden satsar 400 000 kr på belysning. 

Vägutskottet ingår numera i samhällsbyggnadsnämnden. 

En del av samhällsbyggnadsnämndens underskott 2024 utgörs av ökade kostnader 
för bostadsanpassningar och färdtjänst.  
 
Thomas Haraldsson – kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 mars 2025 att köra Åsnenturen även 
sommaren 2025. Exakta datum och turlista är inte klar, men tanken är att turen ska 
börja gå i mitten på juni och sedan pågå under 6-8 veckor. Taxan kommer att vara 
liknande den Länstrafiken Kronoberg har i övrigt. Förhoppningen är att det utöver 
ordinarie busshållplatser utmed sträckan, ska tillföras ytterligare hållplatser på 
platser som är särskilt viktiga för området såsom Huseby och den nya badplatsen i 
Kojtet. 
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KTR § 6 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har nedanstående frågor och synpunkter inkommit efter 
referensgruppens möte 2025-01-29.  

1. RF-SISU har informerat om en aktivitet där olika idrotter skulle presenteras och 
där det också skulle finnas möjlighet att testa på olika idrotter. Aktiviteten 
riktade sig enbart till elever på särskolan. Varför görs inte denna aktivitet 
tillgänglig för alla? Vad är RF-SISUs och kommunens syfte med att exkludera? 
Att ha aktiviteter enbart på särskolan är inte något som främjar till delaktighet 
på lika villkor. Varför kan inte en aktivitetsdag ordnas till exempel i Hanaslöv 
där det numera är tillgängligt för alla? Eller på idrottsplatsen eller simhallen. 

Thomas Haraldsson bemöter frågorna: RF-SISU har bjudits in till dagens möte, 
men hade inte möjlighet att närvara. Frågorna kommer att pausas tills dess 
representant från RF-SISU har möjlighet att delta vid tillgänglighetsrådets 
möte. 
 

2. Finns det regler från Boverket som reglerar hur trösklar ska byggas vid ingång 
och dörrar till exempelvis särskilda boenden eller seniorboenden? 

Fredrik Rosendahl, utvecklingschef AllboHus Fastighets AB har skriftligen 
besvarat frågan: Boverkets Byggregler – BBR, hänvisar till Svensk Standard – 
SS91 42 21. Här finns regler för normal tillgänglighet och utökad tillgänglighet. 
Vilket som gäller beror på vilket hus man avser. Ett seniorboende har inte 
automatiskt utökad tillgänglighet. 
 

3. Varför har inte Alvesta gjort som till exempel Växjö med samma klassning för 
äldre och funktionshinderorganisationerna vid tarifferna för hyra av lokaler? 

Andreas Ejderland besvarar frågan: Funktionshinderföreningar som har barn- 
och ungdomsverksamhet kategoriseras under avgift 3 ”Godkända barn- och 
ungdomsföreningar samt pensionärsföreningar i Alvesta kommun.” Övriga 
funktionshinderföreningar registrerade i Alvesta kommun eller 
länsövergripande föreningar som bedriver verksamhet i kommunen 
kategoriseras under avgift 2. Avgifterna ses över årligen och synpunkten tas 
med till kommande översyn. 

4. Hur stor procent av de som bor på LSS-bostäderna får möjlighet till pulshöjande 
motion varje vecka? 

Lucas Herngren besvarar frågan: Vi för ingen statistik över detta, men alla som 
vill har möjlighet till motion varje vecka. 

-Varje omsorgstagare har möjlighet till en planerad aktivitet med personalstöd i 
veckan. 

-Alla omsorgstagare i daglig verksamhet har möjlighet till pulshöjande motion, 
lunchpromenader, cykelträning, gruppträning, ridning, individuella 
träningsprogram etcetera. 
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-Alla omsorgstagare har möjligheten till att var med och idrotta tillsammans 
med vår fritidsorganisation. Det finns ett fotbollslag, innebandy och bowling 
med mer. 

-Om behov finns kan sjuksköterska, fysioterapeut eller arbetsterapeut ta beslut 
om träning på recept om det finns ett behov utöver det som erbjuds. 
 

5. Vilka föreningar erbjuder aktiviteter för de som tillhör LSS? 

Lucas Herngren besvarar frågan: Det är inget vi för ett register över. Vi strävar 
efter ett gott samarbete med föreningslivet i Alvesta kommun.  

Andreas Ejderland besvarar frågan: Kultur- och fritidsförvaltningen har heller 
inget register för det. Om funktionshinderföreningarna/-organisationerna 
önskar kontakt med någon specifik förening kan förvaltningen vara behjälplig 
med kontaktuppgifter. 

6. Vad anser ni är en rimlig mängd aktiviteter per vecka vid goda levnadsvillkor?  

Lucas Herngren besvarar frågan: Vi erbjuder en aktivitet med personalstöd per 
vecka inom våra LSS-bostäder men med det finns möjligheter till aktivt 
deltagande i flera olika sammanhang.  

7. Vem följer upp vilka aktiviteter som gjorts så att LSS-bostäderna uppfyller 
kraven för goda levnadsvillkor? 

Lucas Herngren besvarar frågan: Omsorgsförvaltningen följer upp 
genomförandeplan enligt gällande rutiner och den ska återspegla 
omsorgstagarens vilja till aktivitet. 

8. Det efterfrågas regelbundna möten mellan Lucas Herngren, verksamhetschef, 
och anhöriga. 

Lucas Herngren bemöter önskemålet: Anhörigsamverkan sker primärt med 
närmsta chef, som en del i arbetet med den LSS-berättigade inom ramen för 
vad denne önskar. I övrigt så har vi ett etablerat anhörigstöd om önskemål om 
enskilda samtal finns. Vi har över 100 LSS-berättigade personer i Alvesta 
kommun, vilket medför utmaningar i att regelbundet ha dialog med anhöriga 
utöver den kontakten som finns etablerad med närmsta chef och 
personalgrupper. 

9. Allmänna frågor kring hur kommunen belyser de gångvägar som många 
använder i samhällena, till exempel vid Klövervägen i Moheda.  

Gunnar Näsström Hopstadius besvarar frågan: Alvesta kommun har en 
gällande belysningsplan som har beslutats av samhällsbyggnadsnämnden. Väg- 
och gatubelysningen ska bidra till säker trafikmiljö och ett tryggt samhälle. 
Syftet med belysningsplanen är att verka för begränsad klimatpåverkan och 
konkretisera behovet av belysning och hur den ska utformas. I 
belysningsplanen framgår bland annat att det ska finnas belysning längs 
asfalterade gång- och cykelvägar inom tätorter, med undantag från parker och 
större grönområden där det räcker att ett gångstråk är belyst. Utanför 
tätorterna beslutas det om belysning längs gång- och cykelvägar från fall till fall 
utifrån antal cyklande och målpunkt. Belysning som redan fanns vid antagandet 
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av planen har inte tagits bort, därför finns det även någon grusbelagd gång- 
eller cykelväg som har belysning. 
 

KTR § 7 

Övriga ärenden 
Thomas Haraldsson informerar tillgänglighetsrådet om att sammanträdet den 4 
december 2025 kommer att flyttas till annat datum. Nytt datum skickas ut i 
samband med kallelsen till nästkommande möte. 

Ulf Karlsson, SRF, undrar om samhällsbyggnadsförvaltningen kommer att hämta in 
synpunkter från synskadade i samband med utformningen av ytan framför 
stationshuset i Alvesta. Gunnar Hopstadius för vidare synpunkten till 
projektgruppen. 

Ulf Karlsson, SRF, vill uppmana samtliga kommunala nämnder att testa 
”mörkerkörning”, det vill säga låta de förtroendevalda testa på hur det kan vara för 
en synskadad att röra sig ute i offentliga miljöer. Thomas Haraldsson skickar med 
ledamöterna från nämnderna att informera sina respektive nämnder.  

Helén Gustavsson, SRF, överlämnar skriftligt material till Thomas Haraldsson 
rörande Samstart. Samstart är ett EU-finansierat projekt som ägs av 
Arbetsförmedlingen med mål att öka möjligheten för unga med 
funktionsnedsättning att få en bra övergång från skola till arbetsliv.  
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